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ADVENT V KOSTELE SV. VOJTĚCHA  
Tradiční adventní koncerty přicházejí s lákavou nabídkou koncertů a vystoupení 
     Stejně jako v minulých letech vás chceme i 
letos pozvat do svátečně vyzdobeného 
ostašovského kostela a zpříjemnit vám tři 
předvánoční sváteční odpoledne.  
     První adventní neděle bude patřit sboru 
SEVERÁČEK. Soubor, kterým se náš kraj 
pyšní, posbíral za dobu svého působení mnoho 
ocenění, koncertuje nejen tady v Čechách, ale 
také v zahraničí. Pravidelně natáčí pro rozhlas a 
televizi, spolupracuje s předními orchestry např. 
s Českou filharmonií, dirigenty i operními 
scénami (pravidelná spolupráce s Divadlem F. X. 
Šaldy v Liberci). 
     Slávek KLECANDR je zkušený písničkář, 
zpěvák, kytarista a kapelník skupiny OBOROH. 
Druhou adventní neděli můžete slyšet Slávka 
živě v našem kostelíku. Budete překvapeni, kolik 
muziky dokáže s kytarou udělat. Je autorem 
většiny hudby a textů pro dvě sólové a devět 
úspěšných alb legendární folk-rockové skupiny 
Oboroh. Kromě koncertů v Čechách uspořádal 
turné po Irsku a zájezdy do řady dalších 
evropských zemí. 

To vše zahrnuje muzikantská cesta skladatele, 
autora textů, zpěváka a kytaristy Slávka 
Klecandra, jehož lze v posledních letech slýchat i 
v komorně laděných sólových recitálech. 
     Předposlední adventní neděli náš kostel 
navštíví děti a dospěláci z folklórního souboru 
ŠAFRÁN, v jejichž podání oživne příběh o 
narození Ježíška. Živý betlém se stal v Ostašově 
oblíbeným představením hlavně pro děti, tak je 
nezapomeňte vzít s sebou. Společně si zazpíváme 
koledy a vzpomeneme na říkadla, která jsme se 
učili ve škole. 
     Věříme, že naše nabídka je lákavá a těšíme se 
na příjemná setkání s vámi. Pokud to bude 
možné, přivezeme do kostela Betlémské světlo, 
které si po vystoupení FS Šafrán budete moci 
odnést do svých domovů. Nezapomeňte proto 
sledovat náš Facebook nebo web, kde bude 
informace ohledně Betlémského světla 
upřesněna. 
     Prvního prosince bude rozsvícen stromek před 
školou a proběhne i koncert dětí v kostele. 
 (phh)  

   

 
 
 
 

 

 

Osadní výbor je podle Zákona o obcích 
128/2000 Sb. zřízen jako poradní a iniciační 
orgán zastupitelstva města. 

Výbor je oprávněn: 
• předkládat vedení města návrhy týkající se 

rozvoje části obce a rozpočtu obce, 
• vyjadřovat se k návrhům předkládaným 

vedení města, 
• vyjadřovat se k připomínkám a podnětům 

předkládaným občany orgánům obce. 
 

     Z výše uvedených důvodů jsme se rozhodli 
založit Osadní výbor pro městské části Ostašov a 
Horní Suchá. Navrhovaný název Osadního výboru 
tedy  je „Osadní výbor Ostašov a Horní Suchá“. 
      Výbor má trochu jinou pozici vůči městu než 
Spolek přátel Ostašova. Město má vůči osadním 
výborům určité povinnosti jako např. informovat 
o změnách týkajících se dané městské části, zvát 
členy na různá jednání apod. 
     Výboru byla aktuálně zaslána pozvánka na 
první mimořádné zasedání Výboru pro plánování 
území a dopravu, kde se projednávala Ověřovací 
studie sběrné komunikace Obchodní – Švermova 
ul. (bližší informace najdete na druhé straně). 
     Osadní výbor bude informovat místní formou 
facebookového profilu a webových stránek 
Spolku přátel Ostašova. Odkaz na Facebook  
najdete na webu, informace Osadního výboru pod 
záložkou „Osadní výbor“.          www.ostasov.eu 
 

PARTICIPATIVNÍ ROZPOČET 
     Participativní rozpočet je nástroj, pomocí 
kterého svým hlasováním rozhodujete o tom, jak 
radnice naloží s částí svých peněz.   
     V loňském roce město vyčlenilo do tohoto 
rozpočtu 8 miliónů Kč a Spolek přátel Ostašova 
poslal návrh na umístění nových dětských 
průlezek do parku naproti kostelu sv. Vojtěcha.  
     Členové spolku poté většinu z vás o této 
soutěži informovali formou letáčků nebo 
osobně. Díky vaší podpoře a podpoře dalších 
fanoušků tohoto projektu spolek uspěl, a ještě na 
konci roku 2022 byly průlezky k naší velké 
radosti do parku instalovány. 
Letos bylo z rozpočtu města vyčleněno 11 
miliónů Kč. Spolek tentokrát přihlásil projekt 

většího rozsahu, a to konkrétně úpravu centra -
místa, které slouží k našemu setkávání, kam 
chodí děti do školy a školky, kde máme 
zastávky MHD, kam míří návštěvníci našich 
akcí a kudy procházejí nebo projíždějí turisté... 
     Přejeme si, aby naše centrum – náměstíčko 
bylo atraktivní, zdobily ho lavičky, květiny, byla 
zde umístěna mapa blízkého okolí se 
zajímavostmi, které Ostašov a jeho okolí nabízí. 
Nechceme mít ve středu čtvrti odpadní nádoby.  
     Bohužel jsme neuspěli z důvodu rozporu 
projektu s územním plánem. Na změně se již ale 
pracuje a snad to vyjde příští rok. Držte nám 
palce nebo pěsti, prostě na co věříte. 
(phh) 
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Kostel sv. Vojtěcha v době adventu 

Nové dětské průlezky v parku u cesty naproti kostelu 

http://www.ostasov.eu/


AKTUÁLNÍ INFORMACE 

Liberecká drbna | Autoři ČTK | Foto Pavel Kacerovský  
 

Nová silnice u letiště má mít 300metrový tunel 
 

Součástí plánované silnice by měl být i 300metrový tunel pod železniční tratí a areálem Kovošrotu  
 

 

 
 

Ověřovací studie sběrné komunikace 

     Na prvním mimořádném zasedání  
Výboru pro plánování území a dopravu se 
projednávala Ověřovací studie sběrné 
komunikace Obchodní – Švermova ul.  
     Součástí plánované silnice okolo letiště v 
Liberci by měl být i 300metrový tunel pod 
železniční tratí a areálem Kovošrotu. Aby vliv 
nové komunikace na okolní zástavbu byl co 
nejmenší, lemovat jí má několik set stromů a 
zemní valy. Vyplývá to z ověřovací studie, 
kterou za jejího zpracovatele představil při 
veřejném projednání Václav Brejška.  
     Takzvaná sběrná komunikace by v budoucnu 
měla zlepšit dopravní napojení čtvrtí pod 
Ještědem a odvést část dopravy z frekventované 
Švermovy ulice. Náměstek primátora Adam  
Lenert (ANO) řekl, že nebude sloužit k propojení 

dvou průmyslových zón, čehož se část místních 
obává. „Profil komunikace je nastaven tak, že 
každých 300 metrů je křižovatka, což znamená 
nějaké zpomalení," řekl náměstek.  
     Nová silnice by měla být téměř tři kilometry 
dlouhá a vést od Švermovy ulice kolem bývalé 
slévárny ke křižovatce ulic Ostašovská a Domky 
a odtud podél zástavby rodinných domů k 
Obchodní ulici.  
     Brejška uvedl, že cílem navržených opatření 
bylo co nejvíce eliminovat vliv silnice na okolní 
zástavbu. „Naším cílem bylo co nejvíce tu novou 
dynamiku minimalizovat. To znamená, navrhli 
jsme několik konkrétních opatření.  
     Jedno z nich jsou právě nová stromořadí v 
počtu několik stovek stromů, terénní úpravy, aby 
komunikace tam, kde je to možné, byla buď 

v terénních zářezech nebo tam, kde se zástavbě 
blíží, byla opatřena terénními valy, které mají 
blízkou zástavbu chránit před hlukem," řekl 
Brejška. Podle něj bude podél nové silnice i několik 
umělých protihlukových bariér. „Nicméně s těmi 
jsme se snažili šetřit a snažili jsme se komunikaci 
navrhnout tak, aby se stala integrální částí svého 
okolí a nestala se z ní nějaká výpadová komunikace 
nebo komunikace, která by připomínala nějakou 
předměstskou dálnici," dodal. Podle něj se počítá i 
s tím, že podél části silnice povede stezka pro pěší a 
cyklisty. Náklady na výstavbu si podle údajů 
uvedených při dnešním veřejném projednání 
vyžádají přes půl miliardy korun bez daně. Stavba 
ale nezačne dřív než na konci tohoto desetiletí. 
„Projektová příprava zabere minimálně pět až šest 
let," řekl Lenert. 
 

 

 

Náklady na stavbu cca 451 milionů Kč bez výkupu pozemků. Vlastnická práva znázorňuje obr. níže (fialová – právnické os., zelená – fyzické os., oranžová – 
město). Největšími položkami jsou zemní práce, vozovky a tunel - ten má vést částečně pod areálem Kovošrotu a má být dlouhý 306 m. (zdroj OV Františkov) 
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